
Vážení rodiče,

obracím se na Vás jako zástupce zřizovatele Arcibiskupského gymnázia Praha, Arcibiskupství
pražského.  Od ledna 2020 vykonávám funkci  Generálního vikáře  pro organizaci  a  správu
arcidiecéze a po panu biskupovi Malém mám v gesci i oblast školství. Na AG jsem zároveň
předsedou Rady školské právnické osoby.

Píši vám ohledně záležitosti pana ředitele Ing. Mgr. Richarda Maška. Rád bych Vás
ubezpečil o následujícím: Panu řediteli jsme vděčni za to, co pro školu vykonal. Nikdo mu
jeho zásluhy nechce ubírat. Avšak jsme přesvědčeni, že změna ředitele po 17 letech může tak
významné  škole  přinést  nové  impulzy.  Dosavadní  ředitel  dostal  nabídku  do  konkursu  se
přihlásit a předložit novou vizi, či na škole zůstat jako učitel. Osobně jsem s panem ředitelem
Maškem  vícekrát  diskrétně  hovořil,  předložil  možná  řešení  a  očekával  odpovědi  v
dohodnutých  termínech.  Dočkal  jsem se  opaku,  což  mě  osobně  velice  mrzí.  Mohu  tedy
konstatovat, že pan ředitel ztratil důvěru zřizovatele a byl k 29. 4. 2020 odvolán. Vedením
školy byl do doby řádného jmenování nového ředitele pověřen dosavadní zástupce ředitele
PhDr. Mgr. Ondřej Mrzílek. Věřím, že naše rozhodnutí povede ke zklidnění situace a k dobru
školy. 

Pan  kardinál  Dominik  Duka a  také já,  kterému bylo církevní  školství  v  arcidiecézi
svěřeno, spolu s mými spolupracovníky, vnímáme školství jako významnou prioritu.
V současné době připravujeme jak strategii  arcibiskupství ohledně škol, tak také koncepci
církevního školství. Chceme podpořit nový rozvoj, hledat finanční podporu.

Ujišťuji Vás, že nepříjemné kroky, které jsem byl nucen udělat, nemají jiný význam,
než  pomoci  škole  a  udržet  ji  na  vysoké  úrovni  po  všech  stránkách.  Věřím,  že  mé kroky
přijmete s porozuměním.

Kéž by plánovaná změna přinesla to, co od ní očekáváme.  

Děkuji za pochopení

Mons. ThDr. Jan Balík, PhD.
generální vikář


